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REVISTA PRESEI 
 

 Eugen Teodorovici, explicaţii în Parlament pentru ordonanţa privind măsurile fiscal-bugetare 
Ministrul Finanţelor Publice Eugen Teodorovici va fi audiat marţi în Comisia economică din Senat cu privire la 
impactul măsurilor fiscal-bugetare introduse prin Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr.114/2018. 
Potrivit ordinii de zi a şedinţei de marţi a Comisiei economice din Senat, ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici va 
fi prezent pentru a discuta aspecte referitoare la impactul măsurilor fiscal-bugetare introduse prin Ordonanţa de 
urgenţă a Guvernului nr.114/2018 privind instituirea unor măsuri în domeniul investiţiilor publice şi a unor măsuri 
fiscal-bugetare, modificarea şi completarea unor acte normative şi prorogarea unor termene. 
Tot la şedinţa de marţi este aşteptat şi guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, însă purtătorul de cuvânt al BNR Dan 
Suciu a declarat, pentru MEDIAFAX, că Isărescu nu a decis însă dacă se va prezenta sau nu marţi la comisiile 
parlamentare, la invitaţia senatorului Daniel Zamfir. Suciu a mai spus că senatorul Zamfir trebuie să răspundă 
acuzaţiilor de abuz în serviciu. 
”Până să meargă BNR la vreo Comisie în care să vorbească de aşa-zise abuzuri, ar trebui că răspundă dânsul la 
acuzaţia de abuz în serviciu pe care a ridicat-o un senator membru al Comisiei de Finanţe Bănci, pentru că nu a 
respectat procedura de convocare. În plus, în spaţiul public dl Zamfir acuză BNR de o aşa zisă manipulare a 
ROBOR, un non subiect, o temă falsă la care BNR a dat toate detaliile. Înainte de orice, trebuie clarificate toate 
aceste chestiuni din partea expeditorului invitaţiei, şi să nu se creeze aşteptări nerealiste. BNR este deschisă la un 
dialog clar şi onest, dar în acest context riscă să creeze mai multă confuzie”, a afirmat Dan Suciu. 
Daniel Zamfir a anunţat că îi va chema, pe 29 ianuarie, la audieri în Comisia economică a Senatului pe 
guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi pe Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei pentru a da 
explicaţii despre calcularea indicelui ROBOR. 
Senatorul a prezentat, într-o conferinţă de presă, o serie de documente cu date despre ROBOR şi cu declaraţii ale 
guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. De asemenea, acesta a vorbit despre un raport al unei investigaţii a 
Consiliului Concurenţei, începută în 2008 şi încheiate în 2011. Parlamentarul a mai solicitat Băncii Naţionale a 
României (BNR) să oprescă mecanismul artificial de calculare a ROBOR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deficitul bugetar din 2018 a fost de 2,88%, în valoare de 27,3 miliarde lei 
Execuţia bugetului general consolidat, pe baza datelor operative de execuţie, pe anul 2018 s-a încheiat cu un 
deficit de 27,3 miliarde de lei, respectiv 2,88% din PIB, sub ţinta anuală stabilită de 2,97% din PIB, potrivit datelor 
anunţate luni de Ministerul Finanţelor Publice (MF). 
Veniturile bugetului general consolidat au fost în sumă de 295,1 miliarde lei, reprezentând 31,1% din PIB, 
comparativ cu 29,4% din PIB în 2017, astfel că au crescut cu 17,2%, în termeni nominali, faţă de anul anterior. În 
schimb, cheltuielile bugetului general consolidat au fost în sumă de 322,4 miliarde lei, cu 16,8% mai mari faţă de 
anul precedent. 
Nivelul este identic cu cel din 2017, respectiv 2,88% din PIB, sub ţinta anuală stabilită de 2,96% din PIB, dar 
valoarea de atunci a fost 24,3 miliarde de lei. În 2017, veniturile bugetului general consolidat au fost în sumă de 
251,8 miliarde lei, reprezentând 29,9% din PIB comparativ cu 29,4% din PIB în 2016. Procentual, veniturile au fost 
cu 12,5% mai mari, în termeni nominali, faţă de anul 2016. Cheltuielile bugetului general consolidat, în sumă de 
276,1 miliarde lei, au crescut în termeni nominali cu 14% faţă de anul 2016. 
Execuţia bugetară din 2018 
1. Veniturile 
În ceea ce priveşte veniturile, anul trecut au fost înregistrate creşteri faţă de anul precedent în cazul încasărilor 
din contribuţiile de asigurări (36,8%). 
„Încasările din contribuţiile de asigurări au fost influenţate de creşterea efectivului de salariaţi din economie, a 
câştigului salarial mediu brut, a salariului minim pe economie, dar şi de condiţiile legislative privind transferul 
contribuţiilor din sarcina angajatorului în sarcina angajatului, reglementate prin OUG nr. 79/2017 pentru 
modificarea şi completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal. Începând cu luna mai, se constată o 
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îmbunătăţire a colectării veniturilor din TVA, astfel, acestea au crescut cu 11,3% faţă de realizările anului 2017, 
ajungând la o valoare de 59,6 miliarde lei pe întreg anul 2018”, au precizat Finanţele luni. 
Veniturile din accize au fost în sumă de 28,5 miliarde lei (3% din PIB) cu 7,2% mai mari comparativ cu anul 
precedent. 
De asemenea, încasările din impozite şi taxe pe proprietate au crescut cu 2% faţă de 2017, iar încasările din 
veniturile nefiscale au crescut cu 24%, influenţate pozitiv de încasările din dividende. 
S-au înregistrat scăderi ale încasărilor din impozitul pe salarii şi venit cu 24,8% pe fondul reducerii, începând cu 1 
ianuarie 2018, a cotei impozitului pe venit de la 16% la 10%, măsură care s-a reflectat în încasări începând cu luna 
februarie 2018. 
De asemenea, se înregistrează o diminuare cu 42% faţă de anul precedent la taxa pe utilizarea bunurilor, 
autorizarea utilizării bunurilor sau pe desfăşurarea de activităţi ca urmare a aplicării OUG nr. 52/2017 privind 
restituirea sumelor reprezentând taxa specială pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe poluare pentru 
autovehicule, taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule şi timbrul de mediu pentru autovehicule. 
Sumele de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt 27,1 miliarde lei, fiind cu 57,8% mai mari faţă de 
anul 2017. 
2. Cheltuielile 
Cheltuielile de personal au fost, anul trecut, cu 23,7% mai mari faţă de anul 2017, creşterea fiind determinată de 
majorările salariale acordate în temeiul Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri 
publice, conform MFP. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 9,8% faţă anul precedent. Creşteri semnificative se înregistrează atât 
la bugetele locale, cât şi la bugetul fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate şi la bugetele instituţiilor 
publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii bugetare. 
În schimb, subvenţiile sunt mai mari cu 7,6% faţă de anul 2017, menţinându-se la acelaşi nivel ca procent din 
Produsul Intern Brut, respectiv 0,7%. 
„Dobânzile sunt cu 27,8% mai mari faţă de anul trecut, reprezentând 1,4% din PIB, întrucât în luna octombrie 
2018 s-a înregistrat un vârf de plată al dobânzilor, avându-se în vedere cumularea datelor de plată a dobânzilor 
aferente mai multor titluri de stat de tip benchmark. Cheltuielile cu asistenţa socială au crescut faţă de anul 
precedent cu 9,5%, fiind influenţate, în principal, de majorarea cu 9% a punctului de pensie de la 1 iulie 2017, 
ajungând la 1.000 lei, respectiv cu 10% de la 1 iulie 2018, ajungând la 1.100 lei, de creşterea nivelului 
îndemnizaţiei sociale pentru pensionari de la 520 de lei la 640 de lei, precum şi majorarea şi modificarea 
modalităţii de stabilire a indemnizaţiei lunare pentru creşterea copilului şi stimulentul de inserţie”, au detaliat 
Finanţele. 
Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 34,2 miliarde lei, cu 27,9% mai mari faţă de anul 2017. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consilierul premierului Viorica Dăncilă: Bugetul pentru 2019 a fost construit pe un curs sub 4,7 lei/euro 
Bugetul pentru 2019 a fost construit pe un curs sub 4,7 lei/euro, a declarat luni la România TV Darius Vâlcov, 
consilier al premierului. 
Vâlcov spune că evoluţia cursului din ultima perioadă, când leul a avut opt zile la rând minime istorice, este 
artificială. 
„Toată această creştere este artificială. Încă nu s-a depistat şi probabil vom avea şi o analiză, după ce Consiliul 
Concurenţei va termina cu controlul la ROBOR, poate va începe şi un control pe aceste speculaţii pe curs, dacă 
sunt speculaţii pe curs. Până la urmă sunt afectate persoanele care au rate în euro. Şi statul trebuie să plătească 
anumite împrumuturi care au scadenţă în această perioadă şi costurile cresc în momentul în care euro creşte. Se 
va publica o ordonanţă care a fost adoptată în Guvern, care obligă Consiliul Concurenţei să vină cu rezultate în 
maxim 6 luni, iar Ministerul Finanţelor va face o solicitare către Consilul Concurenţei pentru a verifica modul în 
care a fost raportat ROBOR în ultimii trei ani”, a spus Vâlcov. 
Consiliul Concurenţei a anunţat luni că efectuează o investigaţie privind evoluţia ROBOR, în contextul apariţiei 
OUG 114 privind unele măsuri fiscale, care introduce taxa pe lăcomie. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 CURS valutar. Cursul de schimb al monedei naţionale s-a oprit din perioada de creştere 
Cursul de schimb al monedei naţionale s-a oprit luni din perioada de creştere înregistrată în ultimele opt zile, 
stabilindu-se la 4,7628 lei/euro, cu, 0,04% mai puţin decât maximul istoric atins vineri, de 4,7648 lei, arată datele 
afişate de Banca Naţională a României (BNR). 
Leul a traversat o perioadă de creştere, pusă de analişti pe seama decontării importurilor de bunuri din perioada 
sărbătorilor de iarnă, a apariţiei OUG 114 privind unele măsuri fiscale, precum şi a unei scăderi a încrederii 
investitorilor. 
Cursul de schimb leu/dolar, care în România este stabilit prin paritate cu euro, a scăzut la 4,1739, cu 0,7% sub 
cursul de vineri. 
Cursul valutar pentru francul elveţian a fost stabilit luni la 4,2076 lei, sub valoarea de vineri, de 4,2213 lei. 
Gramul de aur a crescut luni la 174,6695 lei, de la 173,4522 lei vineri. Un nivel de 174,8019 lei a fost stabilit la 
data de 21 aprilie 2017. 
Şi indicii ROBOR au staţionat luni la valorile de la finele săptămânii trecute: 3,11% pentru indicele la 3 luni, 3,34% 
pentru cel la 6 luni, 3,42% pentru indicele la 9 luni şi 3,51% pentru cel la 12 luni. 
Cursurile de schimb afişate pe BNR sunt calculate pe baza tranzacţiilor interbancare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR declină invitaţia în Parlament. Suciu: Până să meargă guvernatorul la comisii, Zamfir să răspundă la 
acuzaţia de abuz în serviciu/ Zamfir, reacţie la acuzaţia lui Suciu: N-am semnat nicio hârtie ca preşedinte al 
Comisiei de buget 
Preşedintele Comisiei economice a Senatului Daniel Zamfir a declarat, pentru MEDIAFAX, că nu a semnat nicio 
invitaţie, în calitate de şef al Comisiei pentru buget, după ce Dan Suciu a acuzat că acesta a comis abuz în serviciu 
pentru că nu a respectat procedura de convocare a guvernatorului BNR. 
„Eu nu am semnat nicio hârtie ca preşedinte al Comisiei, ceea ce încearcă să inducă domnul Isărescu acolo, n-am 
semnat nicio hârtie a Comisiei de buget-finanţe. Mi se par jalnice metodele astea. De la înălţimea funcţiei de 
guvernator să te cobori la asemenea tertipuri jalnice să încerci să eviţi o audiere firească. Guvernatorul României 
practic de ani de zile nu a răspuns unor întrebări legitime ale Parlamentului", a declarat senatorul ALDE Daniel 
Zamfir, luni, pentru MEDIAFAX. 
El a adăugat că o singură hârtie a fost trimisă către guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, prin care acesta a fost 
invitat la audiere în şedinţa comună de marţi a Comisiilor economică şi buget-finanţe ale Senatului. 
Zamfir a mai explicat că Mugur Isărescu a refuzat şi anul trecut să vină la Comisia parlamentară pentru a discuta 
despre raportul anual al instituţiei, guvernatorul Băncii Naţionale a României invocând ca motiv contextul politic. 
„I-am şi scris în adresa aceasta ce vreau să discutăm pentru că la sfârşitul anului trecut mi-a spus că nu e potrivit 
să vină din cauza contextului politic. Voiam să discut acel raport anual pe care BNR îl prezintă. Acolo chiar BNR 
atrăgea atenţia asupra faptului că România este cea mai scăzută intermediere financiară în Europa şi că băncile 
au o politică greşită, în sensul că schimbă profituri mari cu bani puţini şi că premisele sunt sumbre. Era un motiv să 
dicutăm cu guvernatorul", a explicat Daniel Zamfir. 
Reacţia liderului senatorilor ALDE vine după ce purtătorul de cuvânt al BNR, Dan Suciu, a declarat, pentru 
MEDIAFAX că guvernatorul BNR Mugur Isărescu nu a decis dacă va participa sau nu la şedinţa de marţi a comisiilor 
economică şi buget-finanţe, la invitaţia senatorului Daniel Zamfir şi că acesta trebuie să răspundă acuzaţiilor de 
abuz în serviciu. 
„Încă nu este o decizie. Dar invitaţia care a venit la BNR este semnată de dl Zamfir în calitate de preşedinte al 
Comsiei Economice, iar din partea Comisie Finanţe Bănci este aceeaşi semnătură, a dlui Zamfir, care nu reprezintă 
Comisia care ocupă direct de BNR. Aşa că pană să meargă BNR la vreo Comisie în care să vorbească de aşa-zise 
abuzuri, ar trebui că răspundă dânsul la acuzaţia de abuz în serviciu pe care a ridicat-o un senator membru al 
Comisiei de Finanţe Bănci, pentru că nu a respectat procedura de convocare. În plus, în spaţiul public dl Zamfir 
acuză BNR de o aşa zisă manipulare a ROBOR, un non subiect, o temă falsă la care BNR a dat toate detaliile. 
Înainte de orice, trebuie clarificate toate aceste chestiuni din partea expeditorului invitaţiei, şi să nu se creeze 
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aşteptări nerealiste. BNR este deschisă la un dialog clar şi onest, dar în acest context riscă să creeze mai multă 
confuzie", a spus Dan Suciu. 
În urmă cu două săptămâni, senatorul ALDE Daniel Zamfir a anunţat că îi va chema, pe 29 ianuarie, la audieri în 
Comisia economică a Senatului pe guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi pe Bogdan Chiriţoiu, preşedintele 
Consiliului Concurenţei pentru a da explicaţii despre calcularea indicelui ROBOR. 
Senatorul a prezentat, într-o conferinţă de presă, o serie de documente cu date despre ROBOR şi cu declaraţii ale 
guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. De asemenea, acesta a vorbit despre un raport al unei investigaţii a 
Consiliului Concurenţei, începută în 2008 şi încheiate în 2011. Parlamentarul a mai solicitat Băncii Naţionale a 
României (BNR) să oprescă mecanismul artificial de calculare a ROBOR. 
Guvernatorul BNR Mugur Isărescu nu a decis dacă se va prezenta sau nu marţi la comisiile parlamentare, la 
invitaţia senatorului Daniel Zamfir, a declarat pentru MEDIAFAX purtătorul de cuvânt al BNR Dan Suciu, care 
spune că senatorul Zamfir trebuie să răspundă acuzaţiilor de abuz în serviciu. 
„Încă nu este o decizie. Dar invitaţia care a venit la BNR este semnată de dl Zamfir în calitate de preşedinte al 
Comsiei Economice, iar din partea Comisie Finanţe Bănci este aceeaşi semnătură, a dlui Zamfir, care nu reprezintă 
Comisia care ocupă direct de BNR. Aşa că pană să meargă BNR la vreo Comisie în care să vorbească de aşa-zise 
abuzuri, ar trebui că răspundă dânsul la acuzaţia de abuz în serviciu pe care a ridicat-o un senator membru al 
Comisiei de Finanţe Bănci, pentru că nu a respectat procedura de convocare. În plus, în spaţiul public dl Zamfir 
acuză BNR de o aşa zisă manipulare a ROBOR, un non subiect, o temă falsă la care BNR a dat toate detaliile. 
Înainte de orice, trebuie clarificate toate aceste chestiuni din partea expeditorului invitaţiei, şi să nu se creeze 
aşteptări nerealiste. BNR este deschisă la un dialog clar şi onest, dar în acest context riscă să creeze mai multă 
confuzie”, a spus Dan Suciu. 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir a anunţat că îi va chema, pe 29 ianuarie, la audieri în Comisia economică a Senatului 
pe guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi pe Marius Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei pentru a da 
explicaţii despre calcularea indicelui ROBOR. Senatorul a prezentat o serie de documente cu date despre ROBOR 
şi cu declaraţii ale guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. De asemenea, acesta a vorbit despre un raport al unei 
investigaţii a Consiliului Concurenţei, începută în 2008 şi încheiate în 2011. Parlamentarul a mai solicitat Băncii 
Naţionale a României (BNR) să oprescă mecanismul artificial de calculare a ROBOR. 
Oficialii BNR au apreciat acuzaţiile aduse de către senatorul Daniel Zamfir şi avocatul Gheorghe Piperea ca fiind 
fără fundament, bazate pe neadevăruri şi neînţelegeri grave legate de implicarea BNR în pieţele financiare 
interbancare, şi că nu există nicio justificare raţională de a răspunde afirmativ solicitării domnului senator Daniel 
Zamfir pentru a anula sau schimba regulamentul de funcţionare a pieţei. 
Senatorul Florin Cîţu a declarat săptămâna trecută că invitaţia lansată de Daniel Zamfir guvernatorului BNR, 
Mugur Isărescu, nu este oficială, nerespectând Regulamentul Senatului. "Domnule guvernator Mugur Isărescu, eu 
senatorul Florin Cîţu, membru în Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de capital a Senatului, 
vă anunţ că invitaţia pe care v-o face domnul inginer Zamfir, specialist ocazional în finanţe şi bănci, pe la toate 
televiziunile pe unde se duce, nu este oficială pentru că nu respectă regulamentul Senatului. Nu toate ideile 
domnului inginer Zamfir se materializează automat în demeresuri oficiale. Doar cele care sunt propuse spre 
aprobare membrilor comisiei şi apoi votate de membrii comisiei", a transmis Florin Cîţu. "Cum nu este cazul 
acestei invitaţii, puteţi să o ignoraţi şi să consideraţi că a făcut un abuz în serviciu", a adăugat senatorul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 LOVITURĂ de teatru în Guvern: Vâlcov îşi 'subordonează' ANAF şi va comanda controale 
ANAF va primi de la Comisia Națională de Strategie și Prognoză (CNSP) liste cu firme și domenii cu risc fiscal pe 
care va trebui să le controleze, urmând ca modalitatea de preluare și stabilirea acțiunilor de control să fie 
realizate de ANAF, dar cu comunicarea către CNSP a motivelor pentru care, eventual, unele dintre propunerile 
Comisiei nu au fost preluate, stabilește un acord semnat de Fisc cu CNSP, potrivit profit.ro. 
Astfel, ANAF, condusă de la începutul lunii ianuarie de Mihaela Triculescu, susținută pentru această funcție, 
potrivit presei, de consilierul guvernamental Darius Vâlcov, va urma obiective de control trasate de Comisia de 
Prognoză și va da explicații acesteia când nu le respectă. Comisia de Prognoză este în subordinea Secretariatului 
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General al Guvernului, unde unul dintre principalii lideri decizionali este consilierul economic al premierului, 
Darius Vâlcov. 
Potrivit sursei citate, începând cu ianuarie 2019, CNSP va selecta contribuabilii care vor fi propuși pentru a fi 
cuprinși în controalele întreprinse de ANAF jin funcție de domeniul de activitate, fluctuația cifrei de afaceri și a 
celorlalți indicatori stabiliți de comun acord între ANAF și CNSP. 
Analiza de risc va fi realizată de ANAF în funcție de indicatorii statisticii existenți în bazele de date ale ANAF și 
indicatorii Statistici transmiși de CNSP. Analiza de risc are ca scop determinarea sectoarelor și societăților unde 
există riscuri fiscale potențiale. 
CNSP va comunica conducerii ANAF, lunar, situația domeniilor și a societăților comerciale care prezintă un grad 
ridicat de risc de evaziune fiscală. Trimestrial va efectua o analiză comună a rezultatelor și vor fi aduse 
îmbunătățiri metodologiei de analiză de risc, dacă va fi cazul. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 Consiliul Concurenţei face o analiză legată de evoluţia nivelului ROBOR, după apariţia OUG 114 în decembrie 
2018 
Consiliul Concurenţei efectuează o analiză legată de evoluţia nivelului ROBOR din ultima perioadă, după apariţia, 
în decembrie 2018, a OUG 114/2018, au declarat, luni, pentru MEDIAFAX, surse oficiale din instituţie. 
Consiliul Concurenţei efectuează o analiză legată de evoluţia nivelului ROBOR din ultima perioadă, după apariţia, 
în decembrie 2018, a OUG 114/2018, au declarat, luni, pentru MEDIAFAX, surse oficiale din instituţie. 
Evoluţia ROBOR este analizată în contextul disputelor din spaţiul public, spun sursele citate. 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir a anunţat că îi va chema, pe 29 ianuarie, la audieri în Comisia economică a Senatului 
pe guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, şi pe Marius Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei pentru a da 
explicaţii despre calcularea indicelui ROBOR. Zamfir a vorbit despre un raport al unei investigaţii începute 2008 şi 
încheiate în 2011, care nu a fost finalizat cu nicio rezoluţie. 
Consiliul Concurenţei a precizat recent că investigaţia privind comportamentul băncilor, din perioada octombrie – 
noiembrie 2008, pe fondul disfuncţionalităţilor înregistrate de piaţa monetară (apogeul crizei financiare 
internaţionale) a fost finalizată în 2013, cu respectarea procedurilor legale. În cadrul investigaţiei nu au fost 
descoperite dovezi privind o posibilă înţelegere între bănci. 
OUG 114 introduce o taxă pe activele bancare care este aplicată băncillor a căror ROBOR mediu trimestrial 
depăşeşte pragul de referinţă de 2%. 
Cotele taxei pe active sunt aplicate astfel: dacă media trimestrială a ratelor ROBOR este până la 0,5 puncte 
procentuale, inclusiv, peste pragul de referinţă, cota este de 0,1%; dacă media trimestrială a ratelor ROBOR este 
între 0,51-1 punct procentual, inclusiv, peste pragul de referinţă, cota este de 0,2%; dacă media trimestrială a 
ratelor ROBOR este între 1,01-1,5 puncte procentuale, inclusiv, peste pragul de referinţă, cota este de 0,3%; dacă 
media trimestrială a ratelor ROBOR este între 1,51-2,0 puncte procentuale, inclusiv, peste pragul de referinţă, 
cota este de 0,4%; dacă media trimestrială ROBOR este cu peste 2 puncte procentuale peste pragul de referinţă, 
cota taxei pe active este de 0,5%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întâlnire de urgenţă cu premierul, solicitată de primarii de municipii, pe proiectul de buget 2019/ UPDATE: 
Dăncilă îl trimite pe Teodorovici 
Primarii de municipii din România acuză Guvernul că nu i-a consultat referitor la construcţia proiectului de buget 
pentru anul 2019, edilii solicitând o întâlnire de urgenţă marţi cu premierul Viorica Dăncilă. Potrivit unor surse 
politice, ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici va fi cel care va avea o întâlnire, marţi, la sediul MFP, cu primarii 
de municipii din România pe tema proiectului de buget pentru anul 2019. Deşi edilii solicitaseră o întâlnire de 
urgenţă, marţi, şi cu premierul Viorica Dăncilă, aceasta nu va fi participa la întrevedere, au adăugat sursele citate. 
Astfel, şeful Executivului i-a desemnat pe Eugen Teodorovici şi echipa sa de la finanţe să poarte discuţiile cu 
primarii de municipii. 
"In semestrul II din anul 2018 , dar si in luna ianuarie a anului 2019, AMR v-a solicitat în mod repetat demararea 
procesului de consultare a structurilor asociative, pentru identificarea unei soluţii privind finanţarea administraţiei 
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publice locale în anul 2019, conform Programului de Guvernare 2018-2020, dar şi promisiunilor anterioare ale 
Guvernului. 
Este pentru prima oară in istoria AMR când solicitările noastre de dialog adresate Guvernului României, pe teme 
care privesc în mod direct funcţionarea administraţiei publice locale sunt refuzate, astfel incat la niciuna din 
cererile transmise nu s-a primit vreun răspuns, de orice natură, de la echipa guvernamentală", arată primarii de 
municipii, reuniţi în Asociaţia Municipiilor din România (AMR), condusă de primarul Sectorului 3 Robert Negoiţă. 
Edilii arată, în scrisoarea transmisă Guvernului, că proiectul de Lege a bugetului de stat pe anul 2019 nu a fost 
dezbătut şi acuză Executivul că au aflat din presă că proiectul va fi adoptat până joi. 
Tot din surse neoficiale sunt şi speculaţiile, arată AMR, referitoare la cotele din impozitul pe venit încasat la 
bugetul de stat la nivelul fiecărei UAT, ce urmează să fie alocate prin Legea bugetului de stat pe anul 2019, 
respectiv : 
-20% la bugetul local al judeţului; 
-45-50% la bugetele locale ale comunelor, oraşelor şi municipiilor pe al căror teritoriu îşi desfăşoară activitatea 
plătitorii de impozit pe venit, faţă de procentul de 60% solicitat de structurile asociative. 
-30-35% pentru echilibrarea bugetelor locale, faţă de procentul de 20% solicitat. 
"Dincolo de gravitatea cuantumului procentelor vehiculate în presă, care nu corespund în niciun caz celor solicitate 
de reprezentanţii APL, considerăm, stimată doamnă Prim-ministru, că structurile asociative ale administraţiei 
publice locale ar trebui să primească informaţiile care privesc bugetele locale în următorii ani, direct de la sursă şi 
că, mai mult decât atât, acestea ar trebui să fie cel mai important partener de dialog al Guvernului, atunci când în 
discuţie sunt finanţele publice locale. 
Având în vedere că până în prezent nu există nicio informaţie oficială privind fundamentarea bugetelor locale în 
cadrul Legii bugetului de stat pe anul 2019, solicităm, doamnă Prim-ministru, organizarea unei întâlniri cu Dvs. 
pentru discutarea cotelor din IV ce urmeaza a fi alocate UAT si a alocărilor bugetare de care depinde dezvoltarea 
comunităţilor urbane în următorii ani , astfel, vă invitam să vă alăturaţi primarilor de municipii, marţi, 29 ianuarie 
2019, începând cu ora 15, str. Matei Basarab nr. 63 la reuniunea CD al AMR", potrivit sursei citate. 
Darius Vâlcov, consilierul premierului pe economie, a anunţat că bugetul de stat pentru 2019 s-ar putea să fie pus 
în dezbatere publică marţi, iar luni urmează să mai aibă loc o discuţie în Coaliţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM i-a avizat favorabil pe candidaţii propuşi de Toader pentru trei funcţii de conducere la DIICOT 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii i-a avizat favorabil pe cei trei candidaţi propuşi de 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, pentru funcţii de conducere în cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 
Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT). 
Astfel, au fost avizate favorabil propunerile ministrului Justiţiei de numire în funcţia de procuror-şef al Secţiei de 
combatere a traficului de droguri din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 
Terorism a lui Bogdan Felician Voicu, cea de numire în funcţia de procuror-şef al Secţiei de combatere a 
criminalităţii organizate din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
a Alinei Albu şi cea de numire în funcţia de procuror-şef al Secţiei de combatere a infracţiunilor de terorism şi a 
criminalităţii informatice din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
a lui Gabriel Doru Stoica. 
Propunerile urmează să fie transmise spre aprobare Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gheorghe Stan, noul şef al Secţiei de anchetă a magistraţilor/ Scandal în şedinţa CSM: Un judecător a cerut 
anularea rezultatelor concursului 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) l-a validat luni, cu 11 voturi pentru, pe adjunctul Inspecţiei 
Judiciare, Gheorghe Stan, la conducerea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie. Anunţul a fost făcut 
de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
"Nu a fost un vot unanim, am înţeles şi eu, acum ieşind, 11 voturi pentru a fost numit candidatul Stan la şefia 
Secţiei (pentru investigarea infracţiunilor din justiţie -n.r.)", a anunţat ministrul justiţiei, Tudorel Toader. 
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Au existat însă contre în cadrul şedinţei plenului Consiliului Superior al Magistraturii pe rezultatele concursului 
pentru conducerea Secţiei, dar şi pe procedură. Judecătoarea Andreea Chiş a propus anularea rezultatelor 
concursului, invocând ca motiv lipsa din comisia de concurs a reprezentantului Secţiei pentru procurori. 
"În ceea ce priveşte constituirea Comisiei de concurs, respectiv lipsa unui membru procuror desemnat de Secţia 
de procurori. Consider că acesta constituie un motiv de nulitate absolută a procedurii pentru că legea nu prevede 
în această situaţie posibilitatea ca această Comisie de concurs să funcţioneze în condiţii de majoritate.(...) Atunci 
când legiuitorul în mod excepţional a dorit ca orice structură a Consiliului să funcţioneze în condiţii de majoritate 
a făcut-o în mod expres. Aşa cum a făcut-o prin Ordonanţa 90/2011, probabil din raţiunea privind faptul că 
vorbim de o procedură simplificată şi care avea ca finalitate o numire doar provizorie şi care era şi modificată 
parţial, pentru că numirea (...) se făcea de către preşedintele Consiliului", a declarat la începutul şedinţei Andreea 
Chiş. 
În replică, ministrul Justiţiei a declarat, în cadrul şedinţei, că Secţia nu a dorit să-şi desemneze un reprezentant, 
prin urmare nu există motiv de anulare. "Legea spune: comisia funcţionează cu majoritate membrilor săi, ceea ce 
înseamnă că nu se face distincţie dacă majoritatea vine din faptul că Secţia de procurori nu şi-a desemnat un 
reprezentant sau din faptul că reprezentantul desemnat nu a putut participa din varii motive. Cred şi eu personal 
faptul că Secţia nu a vrut să-şi desemneze reprezentantul. Mă gândesc numai la amânările care au existat la 
şedinţele pentru desemnarea reprezentantului şi, sper să nu greşesc, când cineva nu a putut participa şi a anunţat 
cu cinci minute înainte de şedinţă. Câtă vreme se spune: comisia funcţionează cu majoritate fără alte distincţii, 
cred că chestiunea este depăşită. Eu vă cunosc patosul cu care vă susţineţi un punct de vedere, care la rândul lui 
poate fi perfectibil, dar noi vorbim despre şeful unei Secţii, şi nu vorbim de procurori de rang înalt pe care să-i 
supui procedurii de la Ministerul Justiţiei", a replicat Tudorel Toader. 
Adjunctul Inspecţiei Judiciare, Gheorghe Stan, a obţinut, la interviul susţinut pentru şefia Secţiei de anchetă a 
magistraţilor, cel mai mare punctaj, de 9.33, în vreme ce contracandidata sa, Florena Sterschi, a obţinut 8,33. Stan 
a susţinut, în interviul pentru şefia Secţiei de anchetă a magistraţilor, că printre ameninţările la adresa acestei 
unităţi a identificat anumite campanii de presă, dar şi frecvenţa ridicată a modificărilor legislative. "În ceea ce 
priveşte planul meu managerial pentru această funcţie, am identificat premise pozitive şi negative ale înfiinţării 
acestei secţii. Printre premisele pozitive, am identificat un efort de protecţie a independenţei magistraţilor care e 
o garanţie oferită de scoaterea acestei secţii de sub orice influenţa exterioară a sistemului judiciar. Existenţa unui 
cadru legislativ care permite desfăşurarea separată a activităţii de urmărire penală, a activităţilor săvârşite de 
magistraţi şi existenţa unui ansamblu profesional cu experienţa vastă şi pregătită care reprezintă premisele unei 
faze solide de selecţie a procurorilor care urmează sa-şi desfăşoare activitatea in această secţie", a declarat atunci 
Gheorghe Stan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader anunţă că încă nu i-a propus OUG pe completuri premierului: Probabil în termen scurt/ Ce 
spune ministrul despre completurile de trei judecători 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni seară, că Avocatul Poporului poate sesiza Curtea 
Constituţională în privinţa constituirii completurilor de trei judecători de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
„Nu (i-am propus o variantă de OUG pe completuri premierului -n.r.)", a declarat Tudorel Toader, la Antena 3. 
Întrebat dacă o va face, ministrul Justiţiei a răspuns pozitiv, precizând că asta se va întâmpla „probabil în termen 
scurt". 
Pe 20 ianuarie, ministrul Justiţiei a anunţat că ministerul a pregătit o ordonanţă de urgenţă pentru repunerea în 
termen a celor condamnaţi de complete nelegal constituite. Tudorel Toader a explicat că, în cazul în care va fi 
emisă OUG pentru rejudecarea proceselor, vor fi revizuite toate soluţiile completelor de 5 judecători de la Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie, chiar şi cele în care au fost pronunţate soluţii de achitare. Contestaţia în anulare în 
privinţa achitărilor poate fi făcută de procuror. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat ulterior că faptul că Guvernul vrea să emită OUG pentru repunerea în termen 
a celor condamnaţi de complete nelegal constituite nu împiedică deloc lupta împotriva corupţiei. 
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Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a arătat că în cazul completurilor de trei magistraţi de la Înalta Curte de Casaţie 
şi Justiţie, „prin analogie, lucrurile sunt identice" cu cele de cinci judecători, dar nu există o decizie a CCR în acest 
sens. 
„Mă întrebaţi de cele de trei. Prin analogie, lucrurile sunt identice. Da. Care-i deosebirea? Deosebirea faptului că 
nu avem o decizie a Curţii Constituţionale care să aibă în spate, să bazeze pe nelegala constituire a completelor de 
trei şi analogia nu o putem pune în operă, dar oricând şi oricine, Avocatul Poporului poate sesiza Curtea 
Constituţională şi cei care mai sunt în curs de judecată, în căi de atac sau în contestaţie în anulare, dacă mai au 
termenul să nu fie expirat, pot ridica în faţa instanţei de judecată excepţia de neconstituţionalitate", a spus 
Tudorel Toader, la Antena 3. 
„Vizavi de completele de cinci, Curtea Constituţională s-a pronunţat în conflict de natură constituţională, vizavi de 
completele de 3, sigur, Curtea se poate pronunţa la sesizarea Avocatului Poporului, autosesizare din oficiu ori a 
cuiva ori la o excepţie ridicată de partea oricărui proces, parte judecată în complet de 3, complet la rândul lui 
nelegal constituit. Ce vreau să spun? Sunt remedii", a conchis ministrul. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Ministrul Justiției: Abuzul în serviciu trebuie redefinit 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, consideră că abuzul în serviciu trebuie redefinit, în contextul în care actuala 
definiţie datează din 1968, şi se declară încrezător că "legiuitorul va găsi formula cea mai bună" în acest sens. 
Totodată, în opinia sa, Codul penal român este mult mai coercitiv decât cele ale altor state democratice. 
"Noi trebuie să continuăm procesul acesta prin care prevenţia să fie pe primul plan, prin care coerciţia, pedeapsa 
să fie ultima soluţie adică societatea nu trebuie să fie canalizată pe ideea construim penitenciare şi-i băgăm la 
închisoare", afirmă Toader. 
"Abuzul, după părerea mea, trebuie redefinit pentru că în Codurile penale din Europa, cu standardele ei moderne, 
europene, pe care trebuie să le atingem, nu prevede o astfel de formulare a abuzului laxă, în care să putem 
încadra orice", a spus Tudorel Toader, la Antena 3. 
Toader a mai spus că, referitor la abuzul în serviciu, este încrezător "că legiuitorul va găsi formula cea mai bună". 
Ministrul Justiţiei a afirmat că actuala definiţie a abuzului în serviciu datează din anul 1968.  
Toader a precizat că în ţări europene precum Germania, Franţa sau Polonia abuzul în serviciu este foarte clar 
definit, "ştii precis în ce constă fapta". 
Toader a mai spus şi că actualul Cod penal român este mult mai coercitiv decât cel din alte ţări europene 
democrate şi că, în opinia sa, pedeapsa trebuie să fie ultima soluţie în ceea ce priveşte infracţiunea, iar accentul 
trebuie pus pe prevenţie şi reintegrarea socială a infractorilor.  
"Dacă facem o comparaţie între reglementările din Codul Penal român şi reglementările din alte coduri penale din 
state unde democraţia e consolidată observăm deosebiri fundamentale şi în conţinutul normei de incriminare, dar 
şi în pedeapsă. Noi am trecut în 2014, când a intrat în vigoare noul Cod penal, am trecut de la regimul represiv la 
un regim preventiv, cu pedepse mai mici, cu prevenţie mai eficientă, dar să ştiţi că pedepsele pe care astăzi le 
avem în Codul Penal sunt cu mult mai mari decât pedepsele din alte ţări europene sau nu, cu democraţie 
consolidată. Noi trebuie să continuăm procesul acesta prin care prevenţia să fie pe primul plan, prin care 
coerciţia, pedeapsa să fie ultima soluţie, în care să punem accentul pe confiscarea bunurilor dobândite care au 
servit la săvârşirea infracţiunii, prin care să punem accent pe reintegrarea socială a celui care a comis fapte 
penale, cu serviciu de probaţiune, cu supravegherea cu brăţară electronică, cu munca în folosul comunităţii, cu 
zilele amendă, adică societatea nu trebuie să fie canalizată pe ideea construim penitenciare şi-i băgăm la 
închisoare", a afirmat Toader. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Dosare grele de la ICCJ, amânate. Greblă, achitat în prima instanţă: Sunt purtat fără niciun fel de rost, numai 
în dorinţa DNA de a chinui 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) au amânat, luni, pentru data de 25 februarie, zeci de dosare, 
inclusiv cele în care sunt judecaţi preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu, secretarul general al Guvernului 
Toni Greblă, dar şi contestaţia în anulare depusă de Elena Udrea. 
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Dosarele aflate la completul de cinci judecători au fost amânate pentru 25 februarie pentru ca judecătorii de la 
Instanţa supremă, care se vor reuni pe 31 ianuarie în şedinţa Secţiilor Unite, să decidă dacă dosarele intrate în 
2018 pe rolul completurilor de cinci, în care nu au fost administrate probe, rămân la completurile trase la sorţi în 
decembrie 2018 sau vor fi repartizate completurilor formate în ianuarie 2019. 
Judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie au amânat şi contestaţia în anulare depusă de Elena Udrea. 
"Opinia noastră este ca nu e justificată, ce puţin în ceea ce ne priveşte pe noi. Nu e justificată schimbarea 
jurisprudenţei Înaltei Curţi, cred că ar fi trebuit să judece completul care a fost iniţial", a declarat avocatul Elenei 
Udrea, Veronel Rădulescu. 
Întrebat dacă fostul ministru va veni la proces în România în momentul în care problemele cu completurile de 
cinci judecători vor fi tranşate, apărătorul a precizat: "Atunci putem lua în discuţie acest aspect, după ce o să 
aflăm şi noi care e deznodământul". Veronel Rădulescu a mai spus că Elena Udrea "nu are un statut definit", ci 
unul provizoriu, iar în situaţia în care fostul ministru părăseşte statul respectiv, acest statut se pierde. 
"Suntem în perioada în care completurile de cinci judecători sunt în faza facerii şi e o fază dificilă şi, din păcate de 
lungă durată. 
Ce ar trebui făcut? Acolo unde este evident că s-a exagerat, acolo unde este evident că s-au comis abuzuri, acolo 
unde este evident că au fost comise ilegalităţi, organele care au comis aceste abuzuri, ilegalităţi trebuie în primul 
rând să le recunoască, să-şi ceară scuze şi să stopeze acele proceduri abuzive. 
În cazul meu, DNA, deşi s-a dovedit că a dat cu capul în gard de mai multe ori în ultimii ani, continuă să lucreze 
după deviza "Noi suntem DNA şi nu ne lăsăm". În loc să recunoască abuzurile comise şi să nu mai declare apel, au 
declarat apel şi iată că sunt purtat prin sălile de judecată fără niciun fel de rost, numai în dorinţa DNA de a chinui 
oamenii până la limită ", a declarat, la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, secretarul general al Guvernului Toni 
Greblă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 T. Toader, despre completurile de trei: Identic, ca la completurile de cinci, dar nu avem decizie CCR 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, spune că, în cazul completurilor de trei magistraţi de la ICCJ, "prin analogie, 
lucrurile sunt identice" cu cele de cinci judecători, dar nu există o decizie a CCR în acest sens. El adaugă însă că 
Avocatul Poporului sau părţile din proces pot sesiza CCR cu privire la constituirea completurilor care judecă pe 
fond procesele la instanţa supremă. 
"Vis-a-vis de completele de cinci, avem decizia Curţii Constituţionale care a constatat acel conflict juridic de 
natură constituţională şi imperativ a arătat ce trebuie de făcut şi Înalta Curte a procedat la constiturea legală a 
completelor de cinci. Mă întrebaţi de cele de trei. Prin analogie, lucrurile sunt identice. Care-i deosebirea? 
Deosebirea faptului că nu avem o decizie a Curţii Constituţionale care să aibă în spate să bazeze pe nelegala 
constituire a completelor de trei şi analogia nu o putem pune în operă, dar oricând şi oricine, Avocatul Poporului 
poate sesiza Curtea Constituţională şi cei care mai sunt în curs de judecată, în căi de atac sau în contestaţie în 
anulare, dacă mai au termenul să nu fie expirat, pot ridica în faţa instanţei de judecată excepţia de 
neconstituţionalitate", a spus Tudorel Toader luni seara, la Antena 3. 
El a mai spus că mai evidenţiază o deosebire: "vis-a-vis de completele de cinci Curtea s-a pronunţat în conflict 
juridic de natură constituţională, vizavi de completele de trei Curtea se poate pronunţa la sesizarea Avocatului 
Poporului, sau a cuiva ori la o excepţie ridicată de partea oricărui proces, parte judecată în complet de trei, 
complet la rândul lui nelegal constituit". 
"Sunt remedii, dar sistemul ăsta, aşa cum îl descoperim noi în ultima perioadă de timp, s-a clădit, s-a format, a 
prins această carapace în mulţi ani de zile. Să nu credem că noi ne punem acum la masă şi scoatem un act 
normativ, o soluţie care face lucrurile perfecte peste noapte. În timp s-a clădit, cu mare efort şi cu multă răbdare 
şi cu multă pricepere putem reveni la normal", a spus Tudorel Toader. 
Acesta a mai afirmat, referindu-se la constituirea completurilor de 3 magistraţi, că "este justiţia statului de drept 
pe care unii îl apreciază şi îl protejează". 
"Eu înţeleg graba şi dorinţa unora de a reglementa şi de a rezolva cât mai repede, ceea ce şi eu îmi doresc, dar 
trebuie să avem grijă ca soluţiile pe care le promovăm să fie soluţii la rândul lor constituţionale", a afirmat Tudorel 
Toader, întrebat despre ordonanţele anunţate în domeniul Justiţiei. 
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Referitor la deciziile date de completurile de cinci judecători de la ICCJ care au fost declarate neconstituţionale, 
ministrul Justiţiei a spus că o ordonanţă de urgenţă este soluţia, el precizând că nu a făcut primului ministru o 
propunere în acest sens, dar că va propune o astfel de ordonanţă "probabil în termen scurt". 
"La Ministerul Justiţiei nu se dau ordonanţe, la Ministerul Justiţiei se pot elabora proiecte, propuse primului 
ministru spre promovare", a afirmat el. 
Cu privire la decizia CCR privind neconstituţionalitatea protocoalelor dintre SRI şi instituţii din domeniul justiţiei, 
Tudorel Toader a spus că nu există motivarea CCR şi de aceea nu s-a dat un act normativ cu privire la efectele 
acestora. 
"Chiar dacă decizia e de admitere, există un pricipiu constituţional care spune că este obligatoriu dispozitivul, dar 
sunt obligatorii şi considerentele acestuia care îl susţin, or ca să înţelegi şi să adopţi un act normativ de punere în 
aplicare a dispozitivului trebuie neapărat să cunoşti conţinutul considerentelor, pe are astăzi nu le avem", a spus 
Toader. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 T. Toader, despre revocarea lui A. Lazăr: Eu, ca ministru al Justiţiei, nu pot sesiza CCR, ci premierul 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a afirmat, luni, că nu poate sesiza, ca ministru, Curtea Constituţională, ci 
premierul trebuie să facă sesizarea Curţii cu privire la situaţia procurorului general al României, a cărui revocare 
Toader a propus-o în urmă cu mai multe luni. "Nu e altă cale de urmat", a spus Toader. 
"Sesizarea Curţii Constituţionale, eu, ca ministru al Justiţiei, nu sunt subiect de sezină, nu pot sesiza eu, va trebui 
doar doamna prim ministru. Prin urmare, conţinutul actelor este de natură juridică, evaluarea e de natură 
juridică, dar decizia de sesizare sau nu a instanţei de contencios constituţional are componentă politică, decizie pe 
care repet, nu o iau eu, o poate lua doamna prim ministru", a spus Tudorel Toader, luni seară, la Antena 3. 
Acesta a adăugat, în acest context, că "nu există altă cale de urmat". 
"Să nu spuneţi a lăsa lucrurile aşa cum sunt, adică doamna premier propune un ministru, doi şi se tot respinge, se 
tot refuză, ministrul Justiţiei propune revocare sau alte desemnări de procurori cu funcţii de conducere şi se 
respinge pe motive inexistente gen nelegalitate şi s-a dovedit cu actele în mână că nu a fost nici nelegalitate la 
cele pe care le-a refuzat şi aici nu aş vrea să fiu nedrept, să dau nume, dar câţiva dintre candidaţii propuşi şefi de 
secţie şi refuzaţi de preşedinte îi cunosc de foarte mulţi ani şi sunt oameni oneşti, foarte bine pregătiţi, devotaţi 
sistemului şi actului de înfăptuire a justiţiei. Îi cunosc instituţional şi ştiu cum îşi fac datoria de magistrat", a spus 
Tudorel Toader. 
Toader a spus că decizia referitoare la revocarea lui Kovesi este "valabilă la indigo" cu cea a lui Augustin Lazăr. 
"Menţin toate argumentele pe care le-am menţionat în raportul de evaluare. Cred că astăzi argumentele sunt mai 
consistente, mai convingătoare, mai puternice chiar decât la momentul la care am prezentat raportul de 
evaluare", a mai spus ministrul, referindu-se la revocarea procurorului general. 
"Sunt convins că, pe fond, nu are ieşire din această situaţie juridică", a spus ministrul Justiţiei, cu privire la 
demersurile în instanţă ale procurorului general, care a contestat revocarea sa. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Proces între MApN şi Iohannis. Actul prin care s-a prelungit mandatul generalului Ciucă, atacat în justiţie 
Primul termen al procesului în care Ministerul Apărării Naţionale solicită anularea decretului semnat de 
preşedintele Klaus Iohannis prin care a fost prelungit mandatul şefului Statului Major al Apărării (SMAp), generalul 
Nicolae Ciucă, are loc marţi la Curtea de Apel Bucureşti. 
Şedinţa de judecată este programată să înceapă la ora 12.00. 
Acţiunea de la Curtea de Apel Bucureşti a fost depusă de Ministerul Apărării Naţionale (MApN) pe 11 ianuarie şi 
are ca obiect "anulare act administrativ+suspendare dec. nr.1331/28.12.2018". 
În acest dosar, Ministerul Apărării Naţionale are calitatea de reclamant, iar preşedintele Klaus Iohannis şi 
Administraţia Prezidenţială au calitatea de pârâţi. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat pe 28 decembrie 2018 decretul de prelungire cu un an a mandatului 
generalului Nicolae Ciucă ca şef al Statului Major al Apărării, după ce a respins în şedinţa CSAT propunerea făcută 
de MApN pentru această funcţie. 
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Ulterior, premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Apărării Gabriel Leş au acuzat că şeful statului nu a avut bază legală, 
deoarece propunerea de prelungire a mandatului nu a venit din partea MApN. 
Anterior, ministerul Apărării a transmis către Preşedinţie o plângere prealabilă prin care cere anularea decretului 
de prelungire a mandatului şefului Statului Major al Apărării, precizând că, dacă Preşedinţia nu anulează decretul, 
va urma atacarea în contencios, lucru care s-a şi întâmplat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis l-a trecut în rezervă pe Adrian Tonea, generalul care a comandat parada de 1 Decembrie în ultimii 4 
ani 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul pentru trecerea în rezervă a lui Adrian Tonea, general-
locotenent cu trei stele din cadrul Ministerului Apărării Naţionale (MApN). Tonea a comandat, în ultimii patru ani 
consecutivi, parada de Ziua Naţională a României. 
Administraţia Prezidenţială a anunţat, luni, că preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul privind trecerea în 
rezervă a general-locotenentului - cu trei stele Adrian Tonea din cadrul MinisterulApărării Naţionale, la data de 31 
ianuarie 2019. 
Adrian Tonea a comandat anul trecut, pentru al patrulea an consecutiv, parada militară de 1 Decembrie. 
În 2011, generalul-locotenent Adrian Tonea a preluat funcţia de comandant al Brigăzii 282 Infanterie Mecanizată 
“Unirea Principatelor” de la Focşani. 
În 2012, timp de 8 luni, a fost comandantul contingentului naţional şi locţiitor pentru operaţii NATO al 
comandantului „Combined Task Force Arrowhead” în Zabul, în teatrul de operaţii din Afganistan. 
În 2014, a preluat comanda Diviziei 4 Infanterie „Gemina” de la Cluj-Napoca, iar în ianuarie 2015, a fost numit 
locţiitor al şefului Statului Major al Apărării, a doua funcţie în ierarhia Armatei României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Culturii apără Directiva privind Dreptul de autor: Vizează facilitarea educaţiei 
Ministerul Culturii pledează pentru Directiva privind Dreptul de autor în Piaţa Unică Digitală, „care vizează 
facilitarea educaţiei şi cercetării, o mai bună cunoaştere a culturilor europene şi înţelegere a diversităţii culturale", 
se arată în răspunsul instituţiei, elaborat la solicitarea MEDIAFAX. 
Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale a răspuns, luni, scrisorii trimise instituţiei de mai mulţi profesionişti din 
domeniul digital legată de Directiva Uniunii Europene privind drepturile de autor pe piaţa unică digitală. 
„Propunerea de Directivă privind Dreptul de autor în Piaţa Unică Digitală, iniţiată de Comisia Europeană în data de 
14.09.2014 şi aflată în procedură legislativă ordinară, întemeiată juridic pe Art. 114 TFUE (conform căruia Uniunea 
Europeană poate adopta măsuri care vizează realizarea şi funcţionarea pieţei unice), conformă cu articolele 165, 
167 şi 179 din TFUE, vizează facilitarea educaţiei şi cercetării, o mai bună cunoaştere a culturilor europene şi 
înţelegere a diversităţii culturale. Propunerea de Directivă intenţionează să contribuie la promovarea intereselor 
consumatorilor, în linie cu politicile UE în domeniul protecţiei consumatorilor şi Art. 169 TFUE, permiţând acces 
mai larg şi folosire mai extinsă a conţinutului protejat prin drepturi de autor, făcând parte din Pachetul de 
modernizare a cadrului legislativ în materie de drept de autor, ca parte integrantă a Strategiei privind Piaţa Unică 
Digitală. Conform scopului declarat, propunerea de Directivă vizează asigurarea unei oferte de conţinut mai 
variate şi un acces mai larg la aceasta, la nivel online şi transfrontier, norme îmbunătăţite privind drepturile de 
autor în domeniile cercetării şi educaţiei şi asigurarea condiţiilor unei pieţe mai echitabile şi sustenabile pentru 
creatori şi presă", notează reprezentanţii ministerului. 
Din punctul de vedere al oficialilor MCIN, "propunerea de Directivă vizează noi mecanisme de negociere a 
licenţelor pentru platformele video-on-demand, o remunerare echitabilă a creatorilor şi a editorilor, precum şi 
armonizarea la nivel UE a excepţiilor obligatorii (în scopuri educaţionale, de cercetare şi prezervare a 
patrimoniului cultural). După cum apare menţionat şi în scrisoarea deschisă înaintată MCIN, principalele aspecte 
divergente vizează: 
- Art. 11, referitor la protejarea publicaţiilor de presă în cazul utilizărilor digitale prin introducerea unor drepturi 
auxiliare, recunoscând ca titulari de drepturi editorii de presă şi acordarea de licenţe privind drepturile de utilizare 
online a publicaţiilor lor; 
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- Art. 13, referitor la utilizarea conţinutului protejat de către furnizorii de servicii ale societăţii informaţionale care 
stochează şi cantităţi mari de opere şi alte obiecte protejate încărcate de utilizatorii lor şi oferă acces la acestea 
prin luarea de măsuri corespunzătoare şi proporţionale pentru a asigura funcţionarea contractelor încheiate cu 
titularii de drepturi şi prevenirea disponibilităţii, în cadrul serviciilor lor, a anumitor conţinuturi identificate de 
către titularii de drepturi în cooperare cu furnizorii de servicii". 
Potrivit răspunsului elaborat de funcţionarii de la Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale, "Consiliului UE îi va 
reveni sarcina de a obţine acordul inter-instituţional şi de a finaliza acest dosar, după 3 ani de negocieri. Mizele 
politice şi financiare ale acestui dosar sunt demonstrate şi de faptul că liderii instituţiilor europene au semnat, la 
începutul trialogurilor, o declaraţie inter-instituţională, care să accentueze importanţa finalizării dosarului înainte 
de alegerile europene din luna mai 2019". 
"România va avea, pe perioada deţinerii preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, misiunea de a obţine 
compromisul cu privire la cele mai delicate şi importante prevederi ale propunerii legislative, şi anume: 
remunerarea autorilor ale căror opere sunt exploatate de platformele online care stochează cantităţi mari de 
conţinut, cum ar fi Youtube, DailyMotion, Tumblr, şi instituirea unui regim echilibrat al răspunderii acestor 
platforme; crearea unui drept conex pentru editorii de presă, în contextul utilizării online a publicaţiilor lor, versus 
invocarea prezumţiei pentru a evita generarea unor noi drepturi; instituirea dreptului de revocare, solicitat de 
Parlament; obligaţia de transparenţă şi ajustarea contractelor pentru deţinătorii de drepturi; armonizarea 
excepţiilor la dreptul de autor. România îşi va exercita cu conştiinciozitate rolul de «honest broker», urmărind 
obţinerea unor soluţii de compromis echilibrate şi fezabile, în vederea finalizării negocierilor şi adoptării 
Directivei", se poate citi în răspunsul MCIN la solicitarea MEDIAFAX. 
„Ne propunem să contribuim la elaborarea unor prevederi ce promovează justul echilibru între nevoia de 
dezvoltare a furnizorilor de servicii, avantajele generate pentru consumatorii europeni şi, nu în ultimul rând, 
interesele titularilor de drepturi", se arată în răspunsul Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale. 
Mai multe organizaţii din România solicitau, la începutul lunii decembrie 2018, într-o scrisoare deschisă, ca 
Ministerul Culturii (MCIN) să comunice public poziţia ţării noastre în legătură cu Directiva privind Drepturile de 
Autor pe piaţa unică digitală, aflată în procedură de negociere la nivelul Uniunii Europene. 
„Această propunere se va transforma într-un bumerang împotriva intereselor digitale ale României, descurajând 
inovaţia în zona digitală", avertizau profesioniştii din domeniu, printre aceştia numărându-se Alexandra Cernian, 
lector universitar la Facultatea de Automatică şi Calculatoare din Universitatea Politehnică Bucureşti, Senior 
Consultant, Digital/IT Expert, Andreea Paul, preşedinte INACO - Iniţiativa pentru Competitivitate, Veronica Ştefan, 
Fondator Digital Citizen, şi Bogdan Manolea, director executiv Asociaţia pentru Tehnologie şi Internet. 
La începutul lunii septembrie 2018, Parlamentul European a votat în favoarea Directivei Drepturilor de Autor, care 
prevede, printre altele, ca giganţii internetului să plătească mai mult pentru conţinuturile pe care le utilizează. 
Proiectul de directivă privind dreptul de autor pe piaţa unică digitală, prezentat de Comisia Europeană pe 14 
septembrie 2016, introduce o serie de noi reguli care sunt menite să forţeze platformele online - tot mai populare 
- să împartă veniturile cu creatorii de conţinut şi să ofere posibilitatea tragerii la răspundere a platformelor care 
încalcă drepturile de autor prin distribuirea de conţinut nelicenţiat. 
Votul din septembrie a deschis calea pentru negocieri cu Consiliul Uniunii Europene (reprezentând cele 28 de 
state membre, care deja au ajuns la un compromis pe 25 mai 2018) şi Comisia Europeană, înainte de a se ajunge 
la un text definitiv. 
În urma negocierilor din trialog, textul va trebui din nou să fie supus votului Parlamentului European. 
Reacţiile cu privire la noile reguli erau împărţite înainte de votul din septembrie, iar cele mai multe grupuri 
politice europene, inclusiv Alianţa Progresistă a Socialiştilor şi Democraţilor şi Partidul Popular European, nu au 
avut o poziţie unitară anterior deciziei. 
Pe de o parte, enciclopedia online Wikipedia, companii precum Google şi Facebook, activişti pentru drepturi civile 
au avertizat că modificările propuse ar îngrădi creativitatea şi diseminarea conţinutului în mediul online şi astfel ar 
afecta libertatea de exprimare. 
Personalităţi ale lumii digitale, precum fondatorul Wikipedia, Jimmy Wales, şi Tim Berners-Lee, inventatorul 
World Wide Web, au criticat şi ei directiva. 
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Pe de altă parte, numeroşi artişti, instituţii de presă, case de discuri şi studiouri de filme s-au declarat în favoarea 
propunerilor, motivând că astfel vor putea beneficia în mod corect de venituri de pe urma operelor create de ei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă a trimis Corpul de Control la TAROM 
Premierul Viorica Dăncălă a trimis, luni, Corpul de Control la TAROM pentru a verifica, printre altele,regulile care 
guvernează sistemul de administrare şi control, precum şi circumstanţele în care două aeronave Airbus A310 au 
fost înstrăinate în anul 2018. 
”Din dispoziţia premierului Viorica Dăncilă, Corpul de control al prim-ministrului a declanşat astăzi (luni - n.r.) o 
acţiune de control la Compania Naţională de Transporturi Aeriene – TAROM S.A. Obiectivele acţiunii de control 
constau în verificarea respectării dispoziţiilor legale privind organizarea şi funcţionarea TAROM S.A., regulile care 
guvernează sistemul de administrare şi control, precum şi circumstanţele în care două aeronave Airbus A310 au 
fost înstrăinate în anul 2018”, se arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, la finalul verificărilor, concluziile vor fi prezentate prim-ministrului Guvernului României şi, 
după caz, vor fi comunicare instituţiilor abilitate pentru dispunerea măsurilor legale ce se impun. 
Tarom a anunţat în vara anului trecut vânzarea a două aeronave AIRBUS A310 către compania aeriană Armenia 
Airways Aircompany pentru care a obţinut 5,48 milioane de dolari SUA. Werner Wolff, directorul general al 
Tarom, a declarat că această tranzacţie reprezintă „o decizie strategică prin care atragem un profit semnificativ 
pentru compania noastră, provenit atât din vânzarea efectivă a aeronavelor, cât şi din eliminarea costurilor de 
conservare şi întreţinere a acestora”. 
Potrivit Tarom, activele au fost scoase la vânzare în luna februarie a anului 2018, cele două aeronave fiind 
neoperabile şi aflându-se în stare de conservare din septembrie 2016. Aeronavele Airbus A310 au fost 
achiziţionate de către Tarom în decembrie 1992 şi au funcţionat în regim comercial până la finalul anului 2016. 
După faza de evaluare a ofertelor şi în urma negocierilor purtate, compania aeriană Armenia Arways Aircompany 
a oferit cel mai avantajos preţ, respectiv suma de 5.480.000 de dolari pentru cele două aeronave Airbus A310 şi 
componentele aferente. „Valorizarea acestor active reprezintă un pas strategic important pentru Tarom, cu atât 
mai mult cu cât unul dintre obiectivele noastre majore în perioada următoare îl constituie optimizarea costurilor 
logistice şi creşterea performanţei businessului Tarom. Această valorizare este oportună nu doar prin prisma 
ofertei obţinute - foarte avantajoasă pentru compania noastră -, ci şi prin eliminarea costurilor de conservare şi a 
costurilor aferente lucrărilor de întreţinere pentru cele două aeronave, care în doar jumătate de an ajung la peste 
9 milioane de dolari”, a mai declarat la momentul anunţului Werner Wolff. 
„Valoarea celor două aeronave a fost amortizată complet la momentul vânzării. Preţul stabilit de evaluator, 
respectiv 5.472.977,87 USD, a fost uşor depăşit de oferta Armenia Airways. Această ofertă este apoximativ dublă 
în raport cu primele oferte primite de TAROM pe parcursul anului 2017”, se mai arata în comunicatul Tarom. 
Decizia de valorificare a aeronavelor Airbus A310 şi a componentelor aferente se justifică mai ales prin prisma 
faptului că pentru operaţionalizarea acestora, în vederea reluării zborurilor comerciale, Tarom ar fi ajuns să 
plătească o sumă aproximativă de 26,5 milioane dolari pentru următorii 2 ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Mediului: Comisia Europeană a aprobat clasarea a două proceduri de infringement contra 
României 
Comisia Europeană a aprobat clasarea a două proceduri de infringement declanşate împotriva României, anunţă 
Ministerul Mediului. 
Astfel, Comisia Europeană a aprobat pe 24 ianuarie 2019, clasarea a două proceduri de infringement din domeniul 
protecţiei mediului, declanşate împotriva României în anii 2017 şi 2018. 
Este vorba, potrivit ministerului Mediului, despre cauza 2017/0184 – acţiune în constatarea neîndeplinirii 
obligaţiilor având ca obiect necomunicarea măsurilor naţionale de transpunere a Directivei 2015/720/UE a 
Parlamentului European şi a Consiliului din 29 aprilie 2015 de modificare a Directivei 94/62/CE în ceea ce priveşte 
reducerea consumului de pungi de transport din plastic subţire şi cauza 2018/0042 – acţiune în constatarea 
neîndeplinirii obligaţiilor având ca obiect necomunicarea măsurilor naţionale de transpunere a Directivei 
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2015/2193/UE privind limitarea emisiilor în atmosferă a anumitor poluanţi provenind de la instalaţii medii de 
ardere. 
„În cazul procedurii care viza reducerea consumului de pungi din plastic, România şi-a îndeplinit obligaţiile prin 
interzicerea, la propunerea Ministerului Mediului, a producţiei pungilor din plastic subţire şi foarte subţire cu 
mâner începând cu 1 iulie 2018 şi a comercializării acestora de la 1 ianuarie 2019. În ceea ce priveşte procedura 
de infringement privind poluanţii de la instalaţiile medii de ardere, Comisia Europeană a decis clasarea cauzei 
datorită adoptării, de către Parlamentul României, a Legii 293/2018 privind reducerea emisiilor naţionale de 
anumiţi poluanţi atmosferici, iniţiată de Guvern la propunerea Ministerului Mediului", arată Ministerul Mediului, 
într-un comunicat de presă remis luni MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Virusul pestei porcine africane a fost CONFIRMAT în Timiş şi Arad 
Virusul pestei porcine africane a fost confirmat luni la porci din gospodării din judeţele Timiş şi Arad, anunţă 
ANSVSA. 
În cazul judeţului Timiş prezenţa virusului PPA a fost confirmată într-o gospodările din localitatea Belinţ, în timp ce 
în judeţul Arad confirmarea virusului s-a făcut într-o gospodărie din oraşul Arad. 
În urma confirmării diagnosticului, de către Institutul de Diagnostic şi Sănătate Animală Bucureşti (I.D.S.A.) – 
Laboratorul Naţional de Referinţă pentru Diagnostic şi Sănătate Animală, serviciile veterinare au intervenit de 
urgenţă. 
Gospodăriile afectate a fost plasate sub supraveghere oficială, au fost aplicate măsuri de restricţie pentru 
circulaţia persoanelor, animalelor, a produselor, subproduselor şi a mijloacelor de transport, precum şi dezinfecţia 
exploataţiei. 
Din investigaţiile preliminare, animalele din cele două judeţe proveneau de la o persoană din Bihor. În ambele 
cazuri porcinele nu erau identificate cu crotalii auriculare şi nici însoţite de documente sanitare veterinare, 
medicii veterinari din circumscripţiile respective nefiind anunţaţi de aceste tranzacţii, fapt ce constituie o 
încălcare gravă a legislaţiei. 
Cazul se află în continuare în cercetarea autorităţilor sanitare veterinare judeţene şi ale organelor de poliţie. 
Investigaţiile vor continua şi în zilele următoare. 
Pentru a preveni răspândirea bolii, Centrele Locale de Combatere a Bolilor au adoptat planul de măsuri privind 
controlul, combaterea şi eradicarea pestei porcine africane. 
D.S.V.S.A. Timiş şi Arad reiau solicitările către crescătorii de porcine, să nu procedeze la achiziţii de porcine 
neidentificate prin crotalii şi fără a fi însoţite de documentele sanitare veterinare obligatorii. Orice mişcare a 
porcinelor, din exploataţiile de origine către alte locaţii, se poate efectua doar după anunţarea, în prealabil, a 
medicului veterinar din circumscripţia sanitară veterinară locală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Producătorii piscicoli, după ce Daea a vorbit în Parlamentul European despre cormorani: Exprimă poziţia 
fermierilor piscicultori 
Producătorii din industria piscicolă spun că e nevoie de un plan de management al populaţiei de cormorani, 
deoarece din cauza lor pepinierele din România înregistrează pierderi uriaşe, considerând că intervenţia 
ministrului Petre Daea exprimă poziţia fermierilor din Europa Centrală şi de Est. 
Eugen Cătălin Platon, preşedintele asociaţiei Romfish, a declarat, luni, într-o conferinţă de presă, la Iaşi că, 
intervenţia ministrului Agriculturii Petre Daea privind managmentul numărului de cormorani protejaţi la nivelul 
Uniunii Europene exprimă nu doar poziţia producătorilor din piscicultură din România, ci şi pe cea a fermierilor 
din Europa Centrală şi de Est. 
”Considerăm intervenţia ministrului agriculturii Petre Daea ca exprimând nu doar poziţia producătorilor din 
piscicultură din România, dar şi pe cea a fermierilor piscicoli din Europa Centrală şi de Est, împreună cu care au 
existat consultări anterioare şi alături de care România încearcă să construiască un viitor acestei activităţi vechi de 
5.000 de ani cu un rol hotărâtor în menţinerea biodiversităţii şi în salvarea stocurilor de peşte din mediul natural”, 
a spus Platon. 
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Potrivit acestuia, România deţine în acest moment un sfert din suprafaţa amenajată pentru piscicultură din 
Uniunea Europeană, dar produce doar 12.500 de tone de peşte anual, deşi are un potenţial mult mai mare. 
”În 2016, acvacultura mondială a produs 80 de milioane de tone de peşte. În Uniunea Europenă acvacultura este 
de 1,3 milioane de tone de peşte. Acestea sunt cifrele care nu ne încurajează foarte mult. România deţine un sfert 
din suprafaţa amenajată pentru piscicultură din Uniunea Europeană. Şi produce doar 12.500 de tone de peşte 
anual. Recordul în piscicultură a fost în 1988 când s-au înregistrat 55 de mii de tone de peşte. Practic potenţialul 
României se cifrează la 50-60 de mii de tone de peşte producţie în piscicultură”, a precizat Eugen Cătălin Platon. 
Preşedintele Romfish a mai declarat că la nivelul Uniunii Europene se pierd anual 300.000 de tone de peşte, 
principala cauză a pierderilor fiind cormoranii care sunt protejaţi de legislaţia europeană. 
”Principala cauză a pierderilor într-o amenajare piscicolă tradiţională sunt păsările pelecaniformes, mai ales că ele 
îţi atacă materialul de populare. Peştele care scapă şi nu este consumat este rănit şi este o gazdă pentru orice fel 
de boală. Deci este o sursă de infecţie în heleşteu. Pepinierele piscicole înregistrează pierderi constante de 60 – 
80% din materialul de populare, ceea ce constituie o pierdere importantă pentru producţia de peşte de consum”, 
a explicat Eugen Cătălin Platon. 
Fermierul piscicol spune că sistemul de copmpensaţii acordat fermierilor nu acoperă paguba reală şi este necesar 
un plan de managment al populaţiei de cormorani. 
”Sistemul de compensaţii acordat fermierilor nu va putea acoperi paguba reală a fermierilor piscicoli, însă 
coroborat cu un plan de management al populaţiei de cormorani, va încuraja fermierii să menţină moştenirea 
valorii patrimoniale a peisajului”, a mai declarat pereşedintele Romfish. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a fost chemat săptămâna trecută în Comisia pentru pescuit din Parlamentul 
European, pentru a prezenta priorităţile pe care România le are în domeniul pescuitului în mandatul preşedinţiei 
Consiliul Uniunii Europene. 
"A se vedea populaţiile de cormorani. (...) Cormoranii în România fac baie în piscine, nu se mai feresc de oameni, 
de pescari nici atât", a spus Daea, la Bruxelles. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cod unic împotriva medicamentelor falsificate. Sistemul de verificare a autenticității terapiilor, obligatoriu din 
9 februarie 
Sistemul european care împiedică medicamentele contrafăcute să ajungă la pacienţi devine obligatoriu în mai 
puţin de două săptămâni. În România însă, mulţi încă nu l-au implementat. Producătorii de medicamente nu vor 
mai putea livra decât cutii cu cod unic şi alte elemente de siguranţă. În peste două treimi dintre spitale acest cod 
nu poate fi citit. 
Producătorii din România s-au conformat directivei europene. 
Fiecare cutie de medicamente fabricată la noi are un cod unic de identificare care este introdus într-o bază de 
date la nivel european. Nu mai poate exista unul la fel. 
Sunt şi alte elemente de siguranţă împotriva falsificărilor, pentru care fabricile au investit milioane de euro. 
Din 9 februarie, fabricile nu vor mai avea voie să introducă decât cutii cu elemente de siguranţă în lanţul de 
aprovizionare a spitalelor şi farmaciilor. Codul medicamentului eliberat către pacient nu poate fi refolosit. 
Sistemul îl blochează. 
Sistemul de verificare devine obligatoriu în toate cele zece mii de puncte farmaceutice din ţară, în cele peste 500 
de spitale, 41 de direcţii de sănătate publică de unde medicii ridică vaccinurile, dar şi la sutele de distribuitori. 
Lipşeste însă din 70 la sută dintre spitale. 
Pacienţii nu vor avea de suferit dacă pe reţeta de la medic apare un număr de doze diferit faţă de cele din cutie. 
Vor primi şi câteva pastile. 
Potrivit estimărilor, între 1 şi 5 la sută dintre medicamentele aflate în circuitul legal în Europa sunt contrafăcute. 
Falsificatorii i-au pus în pericol şi pe bolnavii de cancer sau cu alte boli grave, de aceea a fost impus noul sistem de 
verificare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Sorina Pintea decide marți dacă declară epidemie de gripă 
Ministrul Sănătății, Sorina Pintea, este așteptată să decidă marți, după publicarea datelor de la Institutul Național 
pentru Sănătate Publică referitoare la gripă, dacă declară sau nu epidemie de gripă în România. Numărul 
deceselor în acest sezon a ajuns deja la 47, scrie Mediafax. 
Pentru ca ministrul Sănătății, Sorina Pintea, să declare stare de epidemie trebuie ca marți, datele Institutului 
Național pentru Sănătate Publică să arată un număr de cazuri diagnosticate de gripă care să fie mai mare decât cel 
estimat. 
Sorina Pintea a anunţat deja că dacă va fi declarată epidemie, cursurile nu vor fi suspendate, precizând că dacă 
numărul de elevi absenți într-o unitate de învăţământ e de 20% aceasta poate fi închisă. 
De la începutul sezonului, numărul deceselor cauzate de gripă a ajuns la 47. Ultimele cazuri sunt cele ale unor 
femei, în vârstă de 48 și respectiv 64 de ani, ambele din județul Timiș, confirmate cu virus gripal tip A, subtip (H1) 
pdm09, care au murit luni, 28 ianuarie în timp ce o altă femeie în vârstă de 47 de ani din județul Constanța a murit 
sâmbătă, 26 ianuarie. Totodată, un bebeluș în vârstă de 11 luni, din județul Timis, confirmat cu virus gripal tip A, 
subtip (H1) pdm09, a murit vineri, 25 ianuarie. Cu toții sufereau și de alte boli și nu erau vaccinați antigripal. 
Doar în patru cazuri de deces provocat de gripă, victimele nu sufereau și de alte boli, potrivit minstrului Sănătății, 
Sorina Pintea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Iohannis se întâlneşte cu şefii misiunilor diplomatice acreditaţi la Bucureşti 
Preşedintele Klaus Iohannis se întâlneşte, marţi, la Palatul Cotroceni, cu şefii misiunilor diplomatice acreditaţi la 
Bucureşti. 
Întâlnirea anuală cu şefii misiunilor diplomatice din România va avea loc la ora 12,00, potrivit agendei şefului 
statului. 
Anul trecut, la reuniunea cu ambasadorii străini acreditaţi la Bucureşti, preşedintele Iohannis declara că România, 
ca stat cu o naţiune pro-europeană, fără partide parlamentare eurosceptice, are legitimitatea să participe alături 
de nucleul dur al Uniunii la consolidarea sa, alături de Germania şi Franţa. 
El mai afirma că aderarea României la spaţiul Schengen este esenţială şi ţara noastră pledează "ferm" pentru 
întărirea relaţiei transatlantice.  
(Sursa: Agerpres) 
 
Macedonia contează pe preşedinţia Română a Consiliului Uniunii Europene pentru începerea negocierilor de 
aderare la clubul comunitar 
Prima vizită în străinătate pe care o face un înalt oficial de la Skopje, după rezolvarea diferendului istoric cu 
Grecia, pe tema numelui ţării, este în România. Vicepremierul macedonean s-a şi întâlnit cu ministrul pentru 
Afaceri Europene, George Ciamba. 
George Ciamba, ministru delegat pentru Afaceri Europene: Va fi foarte important ca, după ce trece președinția, 
România să rămână cu un capital de imagine în Macedonia de Nord. De asemenea, acest lucru va fi important și 
pentru noi ca la începerea negocierilor de aderare pentru Macedonia de Nord să fie în mandatul nostru de 
președinție a Consiliului Uniunii Europene. 
Bujar Osmani, vicepremierul Republicii Macedonia: Cu această ocazie, aș vrea să vă felicit pentru președinție și să 
vă doresc succes în realizarea obiectivelor și priorităților. Dar aș vrea să spun că noi, ca țară, dar și toate țările din 
Balcanii de Vest văd aceasta ca pe o oportunitate excelentă pantru că avem o țară prietenă din regiune care 
deține președinția în următoarele șase luni critice care vor defini viitorul Europei și al țării mele. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Situația europenilor după Brexit. România acționează la nivel național și european pentru protejarea 
drepturilor 
România acționează la nivel european pentru atenuarea efectelor unui Brexit fără acord - declară ministrul 
delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba. El dă asigurări că rezolvarea situației românilor din Regat, și a 
cetățenilor europeni în general, este prioritară. 
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Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba: "Luăm măsuri la nivel naţional, pentru a-i proteja pe 
cetățenii britanici din România, şi sunt multe măsuri pe care le avem în vedere, ca ţară care deţine preşedinţia 
Consiliului U.E. E vorba despre legislaţie europeană, care trebuie aprobată, pentru a reduce efectele în cazul 
scenariului catastrofal al ieşirii britanicilor fără Acord." 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Preşedintele Băncii Centrale Europene avertizează că naţiunile care au datorii externe mari riscă pierderea 
suveranităţii 
Naţiunile care au datorii externe prea mari îşi pierd suveranitatea, intrând sub controlul unor forţe 
nedemocratice, afirmă Mario Draghi, preşedintele Băncii Centrale Europene (BCE), citat de site-ul cotidianului Il 
Messaggero. 
„O ţară îşi pierde suveranitatea când gradul de îndatorare este prea mare", întrucât în acel punct „pieţele 
financiare sunt cele care iau decizii", iar orice decizie politică intră "în atenţia pieţelor, adică a unor persoane care 
nu votează şi sunt în afara procesului democratic de control", a declarat Mario Draghi în Parlamentul European. 
„Datoriile ţărilor sunt rezultatul deciziilor politice ale guvernelor, iar suveranitatea se pierde din cauza politicilor 
greşite", a atras atenţia preşedintele Băncii Centrale Europene. 
„Pentru a obţine deplin avantajele monedei euro, sunt necesare aceleaşi componente care au făcut euro o 
realitate în anul 1999", a argumentat Mario Draghi, pledând pentru reforme structurale în zona euro şi la nivelul 
întregii Uniuni Europene. „Pe de o parte, sunt necesare reforme la nivel naţional pentru promovarea unei 
convergenţe economice sustenabile. În toate sistemele monetare, potenţialul de creştere economică se poate 
obţine doar prin eforturile continue pentru reforme. Pe de altă parte, Europa poate face diferenţa, susţinând şi 
facilitând aceste eforturi pentru reforme. Comunitatea noastră reprezintă un avantaj competitiv unic şi trebuie să 
profităm de acest lucru", a explicat Mario Draghi. 
„Datorită eforturilor tuturor cetăţenilor europeni, zona euro a depăşit criza, obţinând rezultate tangibile", 
respectiv 22 de trimestre consecutive de creştere economică şi o rată a şomajului la cel mai mic nivel din ultimii 
zece ani. Dar în ultimele luni au apărut "date despre rezultate sub aşteptări" şi "persistă incertitudini, în principal 
legate de factori geopolitici, iar ameninţarea protecţionismului afectează sentimentul economic. Euro a fost 
concepută pentru a fi o monedă stabilă, de încredere şi a garantat stabilitatea preţurilor timp de două decenii. 
Astăzi, în cele 19 ţări care fac parte din zona euro sunt 20 de milioane de europeni care au locuri de muncă în plus 
faţă de acum 20 de ani. De la crearea euro, rata de participare la forţa de muncă a trecut de la 59% la 67%, cel mai 
înalt nivel din istorie", a subliniat preşedintele BCE. 
(Sursa: Mediafax) 
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